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A hagyományoknak megfelelően az első adventi gyertya meggyújtásakor – idén december 2-án – adta át Fekete Zsolt, Salgótarján 
polgármestere a Mindenki karácsonyfáját a Fő téren. A december 24-i szentestéig karácsonyi vásár, a Jégvarázs műjégpálya és a gyönyörű 
ünnepi dekoráció teszi teljessé a karácsonyvárás időszakának meghitt hangulatát a város Fő terén.  Képes beszámolónk a 7. oldalon,  
a részletes programok lapunk 12. oldalán olvashatók.

November 27-én megnyitott és 
az advent varázslatos időszakát 
követően egészen január végéig 
nyitva tart a Jégvarázs jégpálya. 
Ha valakinek nincsen korcsolyája, 
annak sem kell bánkódnia, a József 
Attila Művelődési Központ bejárata 
mellett lévő Tourinform irodában 
van lehetőség bérelni. További in- 
formációk a 7. oldalon.

November 30-án tartotta idei közmeghallgatását Salgótarján 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, melyen 
Fekete Zsolt polgármester beszámolt az elmúlt időszak 
történéseiről, valamint ismertette az önkormányzat jövőbeli 
terveit. Mint elhangzott: az elmúlt évek viszontagságai, a 
járvány és a háború okozta gazdasági nehézségek – melyek 
még az idei költségvetésre is rányomták a bélyeget – 
után végre javulnak a város kilátásai, rengeteg fejlesztés van 
előkészítés alatt vagy már meg is kezdődött. Cikkünk az 5. 
oldalon.

Minden városlakót vár
a Jégvarázs jégpálya

Átadták a Mindenki 
karácsonyfáját 

a Fő téren

Megújult a Somlyóra 
vezető út és a Rákóczi 
út egy szakasza

Fekete Zsolt: A viszontagságok után 
végre javulnak a város kilátásai

Salgótarján önkormányzata 
évek óta szorgalmazza az 
állami kézben lévő Rákóczi 
út, valamint a Somlyóbányá- 
ra vezető út felújítását, az 
elmúlt hetekben végre mind- 
két érintett útszakaszon vég- 
zett felújítási munkálatokat 
a Magyar Közút. Részletek a 
4. oldalon.

Rengeteg ígérettel érkezett Salgótarjánba Orbán Viktor minisz-
terelnök 2017 márciusában, ám végül ezek túlnyomó részét nem 
váltotta valóra a kormány, hiába végzett el minden előkészítő mun-
kát határidőre Salgótarján önkormányzata, amelyet az illetékes 
kormányzati szervek kértek tőle.  Írásunk a 4. oldalon.

Salgótarján önkormányzata uniós források segítségével alakí-
tott ki új, több körzetet magába foglaló rendelő-centrumot az 
Acélgyári út 32. szám alatt található épületben, így most már 
méltó és modern körülmények között történik a környéken élők 
egészségügyi alapellátása. Részletek a 3. oldalon.

Leállította a kormány a Modern Városok Programot Megkezdte működését az új Acélgyári úti orvosi rendelő 

Kellemes Karácsonyi Ünnepeket és Boldog Új Évet kíván olvasóinak a Salgótarján Ma szerkesztősége!
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Baglyasalján az előző uniós pénzügyi ciklus 
során már megújult a Petőfi út egy jelentős 
része, majd önkormányzati forrásból a 
Baglyasi útnak a Petőfi út és a vasút közötti 
szakasza, most ennek folytatásaként a Bag- 
lyasi út nagyobbik részét is felújítja az ön- 
kormányzat. A projekt keretében nem csak a 
már igen rossz állapotú burkolat újul meg, 
hanem elvégzik a szükséges közműrekonst-
rukciót, néhol cserélik a pályaszerkezetet, 
valamint megújul a buszmegálló is.
A Kemerovó-lakótelepen a társasházak közöt- 

ti belső nagy zöldterület újul meg: a sport-
pálya, a játszótér, de ezek korszerűsítésén túl 
új játszóeszközök kerülnek ki, új sportolási 
lehetőségeket és új közösségi pontokat is 
kialakítanak. Megújul a lakótelep több járó-
felülete, valamint az emlékmű környéke is.

Újabb jelentős turisztikai 
fejlesztések lesznek

Tovább fejlesztené Eresztvényt is Salgótar-
ján önkormányzata: a tervezett beruházások 

érintik a Dornyay Ház és a Látogatóközpont 
környékét, valamint a családok körében mél- 
tán népszerű Madárparkot. 

Megújulhat egyebek mellett a Dornyay 
Ház előtti terület, a közeli forrás környezete, 
valamint egy tájba illeszkedő, erdei játszó- 
teret is álmodott ide a város. A Látogató-
központ szomszédságában többek között 
lombkoronatanösvény, új interaktív játéke-
lemek és hálós magaslati pihenő valósulhat 
meg. A korábban már megújított Madárpark 
pedig a tervek szerint tovább bővül, újabb 
interaktív elemek kerülnek a területre. 

Az önkormányzat által tervezett fejlesz-
tések egy része állami tulajdonú területet 
is érint, ezek kapcsán már elkezdődött az 
egyeztetés az állami Ipoly Erdő Zrt.-vel. 

Salgótarján önkormányzatának három 
energetikai projektjére vonatkozó pályá- 
zata is pozitív elbírálásban részesült, 
megérkeztek a hozzájuk kapcsolódó tá- 
mogatások is, így a tervezés, az enge- 
délyezés és a közbeszerzés után üteme-

zetten elkezdődhet azok megvalósítása is.
Sőt: a három projekt közül a Meredek úti 
Táncház – mely városunk büszkesége, a Nóg-
rád Táncegyüttes otthona – korszerűsítése 
már folyamatban is van, a kivitelező október 
végén vette át a munkaterületet, azóta 

pedig elsősorban a tetőcserén dolgoznak, 
amely a napokban fejeződik be. A további 
felújítási munkálatok jövőre folytatódnak 
majd az épületen.

A Városi Sportcsarnokot és a Salgótarján 
és Térsége Egészségügyi-Szociális Központ- 
jának energetikai felújítását célzó projektek 
is haladnak, hiszen mindkét beruházás ese- 
tében elkészültek már a kiviteli tervek, de- 
cemberben pedig elindulnak a rájuk vonat- 
kozó közbeszerzések is. 

Új, a mai kor igényeinek megfelelő, mo- 
dern, és rengeteg család számára nagy 
segítséget jelentő bölcsőde épül Salgó-
tarjánban, a zagyvapálfalvai városrészben, 
miután az önkormányzat sikeresen pályá- 
zott a Magyarország által az Európai Unió- 
hoz benyújtott Helyreállítási és Ellenálló-
képességi Terv keretében kiírt „Bölcsődei 
nevelés fejlesztése” című felhívásra.  A két 
csoportos, 28 fő befogadására alkalmas 
intézmény a Makarenkó úton, a Nyitnikék 
Óvoda közelében épül.

Az új bölcsőde alapkövét még augusz-
tus végén tették le, akkor az eseményen 
Fekete Zsolt polgármester hangsúlyozta: 

amikor 2016-ban meghatározták feladatai- 
kat, fontos szempont volt, hogy a kisgyer- 
mekes családoknak új, illetve emelt szín-
vonalú szolgáltatásokat nyújtsanak. Ennek 
szellemében az előző uniós fejlesztési cik- 
lusban felújították a város összes óvodá- 
ját, két óvodában bölcsődei csoportokat is 
kialakítottak, játszóházat építettek, illetve 
megújították a város szinte összes játszó- 
terét, valamint újakat is építettek. Ezt az 
irányt folytatják az új európai uniós fejlesz-
tési időszakban is, így ezzel a projekttel ez 
a beruházás-sorozat is útjára indul. 

A bölcsőde építése azóta is gőzerő- 
vel halad, novemberben végeztek a tel- 

jes alapozással, majd elkezdődött a fala- 
zás is.

A nagy energiahatékonyságú, nape-
lemmel ellátott intézmény két nagyobb 
egységből áll majd, a nevelők és a sze-
mélyzet számára kialakított helyiségekből, 
valamint a csoportszobákból, illetve a két 
részt összekötő előtérből. Az épület aka-
dálymentes lesz. A bölcsődéhez tartozik 
majd egy fedett terasz és természetesen 
egy udvar játszótérrel.

Az építkezés várhatóan 2024. július 
30-ig befejeződik, a projekt tényleges le- 
zárására a tervek szerint 2024. szeptember 
30-ig kerül sor, ezután tényleges műkö- 
dését is megkezdheti a bölcsőde. A beirat- 
kozással kapcsolatos információkról ké- 
sőbb tájékoztatja majd a lakosságot az 
önkormányzat.

Jelentős fejlesztés lesz
a Kemerovó-lakótelepen 

Már idén új tetőt kap a Táncház, 
a sportcsarnok tervezése is befejeződött

Jól halad Salgótarján új bölcsődéjének építése

Az elmúlt hetekben már lázasan folyt a munka a Meredek úti Táncháznál, hiszen elindult az 
épület energetikai felújítása. Mindeközben elkészültek a Városi Sportcsarnok, valamint a Sal-
gótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központjának korszerűsítésére vonatkozó kiviteli 
tervek, decemberben pedig elindul az ezekre a beruházásokra vonatkozó közbeszerzés is.   

A Zagyvapálfalván épülő teljesen új intézményben novemberben elkezdődött a falak 
felhúzása, amivel látványos szakaszába fordult a kiemelten fontos önkormányzati beru-
házás.

Három uniós forrásból megvalósítandó  TOP Pluszos beruházásról döntött legutóbbi ülésén 
Salgótarján közgyűlése: megújulhat a Baglyasi út Rákóczi út és vasúti átjáró közötti szaka-
sza; felújítják a Kemerovó-lakótelep belső nagy zöldterületét és a Tajga söröző környékét; 
valamint Eresztvényben további turisztikai fejlesztések valósulnak meg.  
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Salgótarján önkormányzata uniós források 
segítségével alakított ki új, több körzetet 
magába foglaló rendelő-centrumot az Acél-
gyári út 32. szám alatt található épületben, 
így most már méltó és modern körülmények 
között történik a környéken élők egészség-
ügyi alapellátása.   

Az új intézményben kapott helyet a 11. 
számú fogorvosi rendelő, az 5. számú és a 9. 
számú felnőtt háziorvosi körzetek, valamint 
a 28. számú, hajléktalanok ellátását végző 
háziorvosi körzet. 

A kétszintes épületet kívül-belül felújí-
tották: a rendelőhelyiségek mellett egyebek 
között mosdókat, babakocsitárolót és külön- 
böző kiszolgálóhelyiségeket alakítottak ki, ki- 
építették a központi fűtésrendszert, az ener- 
giahatékonyságot pedig hőszigetelt nyílás-
zárók és napelemek segítik. Természetesen 
az épületet akadálymentesítették is: egy 
lift is került az ingatlanba a szintek közötti 
mozgás megkönnyítése érdekében. 

A projekthez hozzátartozott az Ady Endre 
úton található 5. sz. védőnői körzet fejlesz- 

tése is, amely számos új bútorral és esz- 
közzel gazdagodott a beruházásnak köszön- 
hetően.

Az önkormányzat számára kiemelten fon- 
tos Salgótarján egészségügyi infrastruktú- 
rájának folyamatos fejlesztése, az elmúlt 

években jó néhány hasonló beruházás 
valósult meg a városban, legutóbb Zagy- 
vapálfalván alakítottak ki egy több gyer-
mekorvosi, védőnői és felnőtt házi orvosi 
körzetet magába foglaló egészségcentru-
mot. 

Megkezdte működését az új Acélgyári úti orvosi rendelő 

Megújult Salgótarján egy másik szegregá- 
tuma: ezúttal a Forgách-telep esett át 
óriási változáson egy városrehabilitációs 
programnak köszönhetően. A beruházás 
nem csak az ottani önkormányzati bérlaká-
sokban élők életminősége szempontjából 
jelent fontos változást, hanem a városkép is 
jelentősen javult a környéken.

A Forgách-telep felújításáról már évekkel 
ezelőtt megszületett a döntés, de a folya-
matosan dráguló építőipari költségek miatt 
szükség volt az önkormányzat ráemelési 
kérelmének jóváhagyására a kormányzat 
részéről, amely végül tavaly augusztusban 
történt meg, csak ezután kezdődhetett 
meg a nagyszabású projekt, mely idén 
november végén zárult le. A hónap utolsó 
napjaiban a lakók – akik a felújítás ideje 
alatt más önkormányzati lakásokban kaptak 
ideiglenes otthont – már megkezdték a 
visszaköltözést a telepre.

A Forgách-telepi városrehabilitációs beru-
házás egyébként két külön projektből állt: 
az egyik, a szociális támogató tevékenység 
megvalósítása már 2018-ben elkezdődött, a 
másik a telep konkrét felújítása volt. 

A TOP-6.7.1-16-ST1-2017-00002 kód-
számú projekt keretében néhány épületet 

teljesen elbontottak, a többségét azonban 
felújították. Többféle lakástípust alakítottak 
ki, van közöttük mozgáskorlátozottak szá-
mára átalakított lakás is. Az önkormányzati 
ingatlanok felújítása során az épületeket 
szigetelték, korszerű nyílászárókat építettek 
be, felújították a teljes elektromos- és víz-
vezeték hálózatot. Mindezek mellett utakat, 
járdákat és parkolókat építettek a telepre, 
valamint létesült egy akadálymentesített 
közösségi ház és egy játszótér is az érintett 
területen. Minden ingatlant csatlakoztattak 
a városi közműhálózatra, valamint kiépítet- 
ték a csapadék- és szennyvízelvezetést is.
A telepen található még négy olyan épület, 

amelyeket nem érintett a most befejeződött 
beruház. Ezek közül kettőt még idén elbon-
tanak, a másik kettő sorsa még kérdéses, 
az önkormányzat keresi a forrásokat azok 
felújítására vagy elbontására.

Mivel Salgótarjánban 11 szegregátum 
és 4 szegregációval veszélyeztetett terület 
van, illetve a lakosságon belül 10 százalék 
felett van a hátrányos helyzetűek aránya, 
így kiemelt jelentősége van minden olyan 
projektnek, amely a társadalmi hátrányok 
leküzdését tűzi ki célul. Salgótarján önkor-
mányzatának tervei szerint a következő 
uniós pénzügyi ciklusban is lesz városreha-
bilitációs program.

Befejeződött a Forgách-telep felújítása
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Rengeteg ígérettel érkezett Salgótarjánba 
Orbán Viktor miniszterelnök 2017 márciu-
sában, ám végül ezek túlnyomó részét nem 
váltotta valóra a kormány, hiába végzett 
el minden előkészítő munkát határidőre 
Salgótarján önkormányzata, amelyet az 
illetékes kormányzati szervek kértek tőle.

A megyei jogú városok fejlesztését célzó 
Modern Városok Programot 2015 tavaszán 
indította útjára a kormány, Orbán Viktor 
miniszterelnök elsőként Sopronban írt alá 
erről szóló megállapodást. A kormányfő ezu-
tán a következő években sorra látogatta a 
többi érintett települést, Salgótarjánba 2017. 
március 21-én érkezett egy akkor közel 100 
milliárd forintot magába foglaló ígéretcso-
maggal, mely egy hosszú tárgyalássorozat 
eredményeképp állt össze: szerepeltek benne 
olyan projektek, amelyeket az önkormányzat 
szeretett volna a város gazdaságának és szol- 
gáltatásainak fejlesztése érdekében, mint 
például a barnamezős iparterületek rende- 
zése, a helyi buszközlekedés modernizálása 
és elektromos alapokra helyezése vagy 
éppen a Városi Strandfürdő mindenki által 
várt megújítása, és olyanok is – például a 
szinte mindenki által értetlenkedve fogadott 
jégcsarnok –, amiket a kormány javasolt.

Salgótarján önkormányzata ezután min-
den olyan tervezési és előkészítő munkát 

határidőre elvégzett, amelyet az érintett 
kormányzati szervek a várostól kértek a 
projektek megvalósítása érdekében. Hiába 
tettek meg azonban mindent a fontos fej- 
lesztések érdekében, hiába keresték folya-
matosan a kormány illetékeseit, a rengeteg 
kormányzati ígéret közül végül csak a 21-es 
út már amúgy is folyamatban lévő négysávo-
sítása, az új onkológiai központ létrehozása, 
valamint a Kelet-Nógrádot érintő egyházi 
fejlesztések valósultak meg, miközben a Sal-
gótarján gazdaságát és turizmusát élénkítő 
programelemek egyáltalán nem élveztek pri- 
oritást a kormány számára, de az olyan, ré- 
giós szempontból fontos fejlesztések sem, 
mint a 81-es vasútvonal korszerűsítése.  

Ahogy erre Fekete Zsolt polgármester az 
idei közmeghallgatáson utalt: az országgyű-
lési képviselő sem tett meg mindent azért, 
hogy a város számára fontos beruházások 
megvalósulhassanak.

A képviselő egyébként egy korábbi fide-
szes sajtótájékoztatón maga ismerte el, hogy 
ő igazán csak a templom-felújításokért lob-
bizott, amelyek ráadásul többségében nem 
is Salgótarjánban valósultak meg, hanem a 
környékbeli falvakban és városokban…       

A Modern Városok Program helyzete egyéb- 
ként országszerte hagyott kívánni valót. 
Hogy nem megy majd minden simán, az már 
akkor kiderült, amikor néhány éve 2026-ig 

tolták ki a program megvalósulásának ha- 
táridejét. Azóta látszik, hogy néhány ritka 
kivételtől eltekintve a legtöbb megyei jogú 
városban az ígért fejlesztések jelentős ré- 
szét nem váltotta valóra a kormány. Idén 
novemberben pedig egyenesen úgy döntött, 
hogy leállítja a teljes programot. 

Hagytak persze némi kiskaput, a vonatko- 
zó kormányhatározatban megemlítettek né- 
hány olyan tervezett beruházást, amit to- 
vább vinnének, illetve a többi esetében is 
meglebegtettek némi esélyt a folytatásra. 
Salgótarjánt érintően például két projekt 
maradt nevesítve: egyrészt a várost elkerülő, 
a szakemberek által is indokolatlannak tar- 
tott és komoly környezeti károkat okozó el- 
kerülő utat, mely az Építési és Közlekedési 
Minisztérium égisze alá került, valamint a 
barnamezős iparterületek rendezését, ame- 
lyet pedig a Külgazdasági és Külügyminisz-
tériumhoz rendeltek.  

Ezeken túl papíron megmaradt annak a 
lehetősége, hogy az önkormányzat kezde- 
ményezésére néhány további projektet fel- 
karoljon a kormány, és azok bekerüljenek az 
érintett minisztériumok ágazati koncep- 
cióiba. Salgótarján önkormányzata a turisz-
tikai fejlesztéseket és az atlétika pályát 
szerette volna, ha tovább viszi a kormány, 
ám ezekre is nemleges válasz érkezett a 
közelmúltban. 

Leállította a kormány a Modern Városok Programot 

Megújult a Somlyóra vezető út
és a Rákóczi út egy szakasza
Salgótarján önkormányzata évek óta szor-
galmazza az állami kézben lévő Rákóczi út, 
valamint a Somlyóbányára vezető út felújí-
tását, az elmúlt hetekben végre mindkét 
érintett útszakaszon végzett felújítási mun- 
kálatokat a Magyar Közút. 

A napokban hivatalosan is átadták az állami 
fenntartású Rákóczi út közelmúltban felújí-
tott, a Déli buszpályaudvar és a Stromfeld 
Aurél iskola közötti szakaszát, valamint a 
szintén állami kézben lévő megújult Som-
lyóbányára vezető utat. Emellett ezekben a 
hetekben újítják fel a Rákóczi út egy újabb, a 
zagyvapálfalvai elágazó és az OMV benzin-
kút közötti szakaszát, és az ígéretek szerint 
jövőre tovább folytatódhat Salgótarján egyik 
kiemelten fontos közlekedési útvonalának 
megújulása, mely régóta jogos igénye volt 
már a közlekedőknek.

Az elmúlt években Salgótarján önkormány-
zata folyamatosan kereste a Magyar Közutat 
az állami kézben lévő Rákóczi út és somlyói 
út felújítását érintően, melyre legutóbb 
is azt a választ kapták, hogy bár a két út 
minősítése a Közút szerint sem megfelelő, 
illetve egyenesen rossz, mégsem terveznek 

nagyobb felújítási munkálatot az érintett 
útszakaszokon. A somlyói úton egyáltalán 
nem, a Rákóczi út esetében pedig csak a 
Tesco gyalogos híd és az OMV benzinkút 
közötti szakasz felújítását tervezték belát-
ható időn belül.

Úgy tűnik azonban, hogy az önkormányzati 
megkeresések sora, valamint az, hogy az 
állami tulajdonú Közút válasza megjelent 
a Salgótarján Ma városi újságban, hatott a 
Közútra, hiszen hosszú évek várakozása után 
mégis elindultak a felújítási munkálatok.

Salgótarján egyik legjelentősebb közle- 
kedési útvonalának, a Rákóczi útnak a tel-
jeskörű korszerűsítése egyébként mintegy 
5,2 milliárd forintba kerülne egy korábbi 
számítás szerint. A Magyar Közút most saját 
forrásból kezdte el szakaszosan felújítani, a 
következő ütem a gépipari iskola és litkei 
elágazó közötti szakaszt érintheti majd.

Az autósok számára fontos információ, 
hogy az aknafedelek szintbeemelését viszont 
már csak tavasszal végzi majd el a Magyar 
Közút.

A Rákóczi út megújult szakasza Új burkolatot kapott a Somlyóra vezető út
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November 30-án tartotta idei közmeg-
hallgatását Salgótarján Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Közgyűlése, mely Fekete 
Zsolt polgármester beszámolójával, vala-
mint az önkormányzat jövőbeli terveinek 
ismertetésével kezdődött. Mint elhangzott: 
az elmúlt évek viszontagságai, a járvány 
és a háború okozta gazdasági nehézségek 
– melyek még az idei költségvetésre is rá- 
nyomták a bélyeget – után végre javulnak 
a város kilátásai, rengeteg fejlesztés van 
előkészítés alatt vagy már meg is kezdődött. 
A beszámoló után a városlakók tehették fel 
kérdéseiket. 

A polgármester bevezetőjében hangsúlyoz- 
ta: ahogy az egész ország, és minden önkor-
mányzat, úgy Salgótarján önkormányzata 
is rendkívül nehéz helyzetben van a 2019-
2024-ig tartó önkormányzati választási cik- 
lusban, a rendszerváltás óta eltelt évtizedek 
legnehezebb időszakát élik a gazdálkodó 
szervezetek a koronavírus járvány, majd a 
háború okozta gazdasági károk és áremel-
kedések miatt. Ezek hatalmas terhet rónak 
Salgótarján költségvetésére is.

Kiemelte, a helyi sajtóban megjelent cik-
kekkel ellentétben sajnos egyáltalán nincs jó 
helyzetben a város büdzséje, a háromnegyed-
éves számok ugyanis jobb képet festenek a 
valós helyzetnél, mivel abban egyrészt csak 
a ténylegesen beérkezett, illetve kifizetett 
összegek szerepelnek, a várható kiadások és 
bevételek nem; másrészt – és ez a fő ok – a 
helyi adó bevételek szeptember végéig je- 
lentős részben már beérkeztek a város szám-
lájára, amely így torzítja az összképet, hiszen 
ezen az ágon jelentős bevétel már nem 
várható az év hátralévő részében, miközben 
egy teljes negyedéven át még finanszírozni 
kell a város intézményeit és szolgáltatásait.

„Mindezzel együtt az önkormányzat pénz- 
ügyi helyzete jobb, mint a költségvetés jó- 
váhagyásakor. Ez az önkormányzat és intéz-
ményrendszere takarékos gazdálkodásának 
köszönhető!” – hangsúlyozta Fekete Zsolt.  

Tragikomédiát csinált a Fidesz 
a Modern Városok Programból

A polgármester beszédében kitért a Modern 
Városok Programra is. Kiemelte: bár teljesen 
nyilvánvaló évek óta, hogy a Modern Városok 
Programnak azokat az elemeit, amelyekhez 
korábban nem rendelt forrásokat a kormány, 
nem szándékozik megvalósítani, majd idén 
tavasszal fel is függesztette, végül csak no- 
vember 2-án állította le a programot a ka- 
binet. „Sok polgármester társammal éreztük 
magunkat egy tragikomédia szereplőiként, 
amikor ezzel egyidőben az ellenzéki váro- 
sokban – így Salgótarjánban is – a Fidesz helyi 
politikusai sajtótájékoztatókat tartottak az 
önkormányzatra mutogatva” – fogalmazott 
Fekete Zsolt, majd nyomatékosan hozzátette: 

2017 óta 6 és fél éven 
keresztül kilincselt a mi- 
nisztériumokban kollé- 
gáival, szállították a  
programelemek előre- 
haladásához szükséges 
anyagokat, papírokat, 
amelyek ennek ellené- 
re sajnos végül a mi- 
nisztériumi fiókokban 
landoltak.

A városvezető felve-
tette az országgyűlési 
képviselő felelősségét 
az ügyben: „Azért én 
nagyon szeretném felten- 
ni azt a kérdést, hogy az országgyűlési képvi-
selő hol volt, amikor képviselőként Salgótarján 
ügyeiben el kellett volna járnia? Értem én, hogy 
a Fidesz helyi emberei az önkormányzatra 
mutogatnak, de ebben az esetben vajon nem 
tartják-e ugyanolyan felelősnek országgyű- 
lési képviselőjüket, amiért semmit nem sikerült 
intéznie az elmúlt években Salgótarjánnak?”

Fekete Zsolt leszögezte: az önkormányzat 
a rá vonatkozó feladatait ellátta a Modern 
Városok Program során, így nincs szégyen-
kezni valójuk.  Salgótarján számára azonban 
csalódás, hogy nem azok a programelemek 
élveztek prioritást a kormány számára, amely 
Salgótarján gazdaságának, illetve turizmusá-
nak élénkítését célozták.

Javul a város kilátása

A folytatásban a polgármester a 2023. év 
fontos történéseiről számolt be: ilyen volt 
a térfigyelő és egyéb önkormányzati kame-
rarendszerek fejlesztése, mely az illegális 
hulladék elleni küzdelemben is jelentős 
segítséget jelent. Az elmúlt esztendőben 
is számtalan út és járda újult meg városz-
szerte a szükség szerinti kátyúzásokon túl, 
valamint több forgalomtechnikai eszköz is 
kikerült a területekre, illetve cserélték le a 
régieket. 

Ami a jövőt illeti: Fekete Zsolt beszámolt  
a TOP Pluszos fejlesztések helyzetéről is. 
Ezek keretében Salgótarján 11,156 milliárd 
forint dedikált forrással rendelkezik, amely 
azonban nem szabad felhasználású összeg, 
hanem számos előírás által meghatározott, 
és meg kell felelni a pályázati felhívásoknak 
is. A TOP Pluszt érintően 2021 óta folyik 
ütemezetten a tervezés önkormányzati elő- 
finanszírozással, hogy a város számára meg- 
nyíló forrásokra minél előbb tudjanak pá- 
lyázni, a támogatási szerződések megkötése 
után pedig a kivitelezést is el tudják kezdeni. 
A polgármester felsorolta, hogy milyen fej- 
lesztések zajlanak már, illetve lesznek a jö- 
vőben a TOP Plusz keretében. 

Megújul a belváros; turisztikai fejlesztések 
lesznek Somoskőn és Eresztvényben, közös-
ségi és rekreációs beruházások a Tóstrandon 

és környékén, a Vásártéren és a Rokkant-te-
lepen; megvalósul a Kemerovó-lakótelep, a 
Gorkij-lakótelep és Salgóbánya rehabilitá-
ciója; fejleszti az önkormányzat a parkolási 
lehetőségeket; felújítja a Baglyasi, valamint 
a Zemlinszky és Ady Endre utakat.  

Korszerűsítik a Mackóvár Központi Óvoda 
és a Gagarin Tagiskola udvarát, megújul a 
Beszterce-lakótelepei Tagiskola és a Körúti 
Tagóvoda, valamint óvodai és bölcsődei esz- 
közöket szereznek be. Az autizmussal élők 
segítésére fejlesztik a szociális szolgáltatá-
sokat, orvosi rendelőt alakítanak ki a Nyugati 
városrészben, fogorvosi rendelőt Zagyvapál-
falván, de megújulnak a Beszterce-lakótelepi 
orvosi rendelők és a hajléktalanok nappali 
melegedője is. Energetikai felújításon esik át 
a Városi Sportcsarnok, az Egészségügyi-Szo-
ciális Központ épülete és a Táncház. Mind- 
ezeken túl több uniós forrásból megvalósuló 
társadalmi program indulhat el a következő 
években. 

A városvezető bejelentette azt is: az eddigi 
Interreg-pályázatokon túl egy újabb, nagyobb 
volumenű projekt van előkészítés alatt Besz- 
tercebányával együttműködésében, mely 
során a Modern Városok Programban meg-
hiúsult Bányamúzeum fejlesztésére ad be 
pályázatot Salgótarján önkormányzata. 

„Itt tartunk 2023. év végén, helyi szinten 
az elmúlt évek viszontagságaihoz képest 
végre javuló kilátásokkal, és Salgótarján jö- 
vőjét meghatározó, megvalósítandó tervek- 
kel és konkrét lépésekkel a következő évek- 
re” – zárta beszámolóját Fekete Zsolt polgár- 
mester. 

A szokottnál kevesebb volt 
a kérdés idén

Az elmúlt évekhez képest jelentősen keve-
sebb lakossági észrevétel és csak néhány 
kérdés érkezett a közmeghallgatás során, 
ezek elsősorban Zagyvaróna fejlesztését, va- 
lamint a Jónásch-telep helyzetét érintették, 
amelyekre Fekete Zsolt polgármester, Tur- 
csány László, az érintett körzetek önkor-
mányzati képviselője, valamint Ponyi Béla 
városi rendőrfőkapitány válaszolt. 

Fekete Zsolt: A viszontagságok után
végre javulnak a város kilátásai
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Válságban a vidéki közép- és nagyvárosok 
közlekedése? címmel rendezett kerekasz-
tal-beszélgetést a Magyar Urbanisztikai Tár- 
saság Közlekedési Tagozata, a Völgyváros 
Egyesület és a Klímabarát Települések Szö- 
vetsége Salgótarjánban.

A hosszú, ám rendkívül érdekes és informa-
tív eszmecserén olyan elismert közlekedési 
szakemberek vettek részt, mint Vitézy Dávid 
egykori közlekedési államtitkár, a Budapesti 
Közlekedési Központ alapítója és első ve- 
zetője, jelenleg a Magyar Urbanisztikai Tár- 
saság Közlekedési Tagozatának vezetője; 
Winkler Ágoston, a Széchenyi István Egye-
tem egyetemi docense, közlekedésmérnök, 
aki másfél évtizedig foglalkozott Győr helyi 
buszközlekedésének tervezésével; a salgó- 
tarjáni születésű Bodor Ádám, aki jelenleg 
a Budapesti Közlekedési Központ mobilitás- 
fejlesztési igazgatója; Ekés András közleke- 
dési szolgáltatásvezető szakmérnök, a Mobi-
lissimus mobilitási szakértője; valamint 
Polgári István, a veszprémi V-busz Kft. ügy-
vezetője; míg Salgótarján önkormányzatát 
dr. Huszár Máté alpolgármester képviselte.

Abban a beszélgetés minden résztvevője 
egyetértett, hogy a konferencia címében 
megfogalmazott kérdésre sajnos igen a vá- 
lasz, és ennek legfőbb oka a törvényi szabá-

lyozás és az ebből következő finanszírozási 
nehézségek. Mint arra Vitézy Dávid felhívta 
a figyelmet: ma Magyarországon egyedül 
Budapesten kötelező feladat a helyi közös-
ségi közlekedés fenntartása, minden más 
városban pusztán az önként vállalt feladat 
kategóriájába esik. Ebből is következik, hogy 
egyedül Budapest kap állami támogatást 
erre a célra, éves szinten 12 milliárd forin-
tot, a többi város viszont egy fillért sem. 
Vitézy szerint ez hiba, ezen mindenképpen 
változtatni kellene, és meg kellene oldani 

a vidéki közép- és nagyvárosok közösségi 
közlekedésének finanszírozását. 

Komoly problémát jelent az is, hogy a leg-
több vidéki város számára nincs az állami 
tulajdonú Volánnak alternatívája, mint arra 
dr. Huszár Máté, Salgótarján alpolgármes-
tere is felhívta a figyelmet. Hiába nyílt a 
pályázat a területen, más szolgáltatók az 
informális egyeztetéseken túl be se szállnak 
a versenybe, hiszen az állami busztársaság 
olyan előnyökkel rendelkezik például a bér- 
támogatások terén, amelyekkel a piaci sze- 
replők nem. A Volán – melynek neve időről 
időre változott az évek alatt – Salgótar- 
jánban is monopol helyzetben van a rend-
szerváltás óta.

Huszár Máté elmondta: 2019-hez képest 
dupla annyiba kerül a közösségi közlekedés 
finanszírozása Salgótarjánban, miközben a 
szolgáltatás a járatsűrűséget és a futástel-
jesítményt tekintve egyáltalán nem javult. 
Némi öröm az ürümben, hogy a buszflotta 
valamennyit fiatalodott az évek során.

A közösségi közlekedés finanszírozása 
azonban még a leggazdagabb magyarországi 
városoknak is problémát okoz. Győr is küsz-
ködik például ezen a területen, hiszen egyre 
drágább a fenntartása annak ellenére is, hogy 
folyamatosan racionalizálják a működését, 
vagyis egyre kisebb a futásteljesítmény.

A Volánnak való kiszolgáltatottságra meg- 
oldást jelenthetnek a saját tulajdonú köz-
lekedési cégek, ahogy arra van is néhány 
példa az országban, például Veszprémben, 
ám egy ilyen létrehozása óriási költséget 
jelent, ezért nagyon kevés település enged-
heti meg magának, hiszen a buszflotta és 

az infrastruktúra kialakítása sokba kerül.
Miközben az élhetőség szempontjából rend- 
kívül fontos a helyi tömegközlekedés, a 
vidéki városok mérettől és pénzügyi hely-
zettől függetlenül rengeteg nehézséggel 
küzdenek ezen a területen. Ilyen például, 
hogy sok vonalon vagy bizonyos időszakok-
ban annyira kicsi az utasok száma, hogy ha 
ez alapján terveznék a menetrendet, akkor 
az még ritkább lenne és még kevésbé lenne 
versenyképes a tömegközlekedés az autóval 
szemben. Erre az igényvezérelt közösségi 
közlekedés lehet megoldás. 

Salgótarján önkormányzata emiatt is sze- 
retne saját közlekedési céget, ami a Modern 
Városok Program egyik kiemelten fontos 
projektje volt, és bár az állami programot a 
kormány leállította és újragondolja, Salgó- 
tarján vezetése nem tett le erről a céljáról, 
így arról sem, hogy új menetrenddel elekt- 
romos alapokra helyezze a város tömegköz-
lekedését.

Természetesen a helyi közösségi közle-
kedést nem lehet csak magában vizsgálni. 
A beszélgetés során érintették a Volán, a MÁV, 
egyéb infrastrukturális fejlesztések, vala-
mint a mikromobilitás – vagyis a kerékpárok, 
rollerek vagy éppen a gyaloglás – kérdés-
körét is. Salgótarján esetében is alternatíva 
lehet a kerékpározás, hiszen az észak-déli 
kerékpárút már elkészült, gyakorlatilag 
végig biztonságosan átbringázható a város, 
a jövőben pedig a Karancsvölgy irányba is 
épülhet bicikliút. Emellett elképzelhető, hogy 
hamarosan elektromos rollerek is megje-
lennek a városban, jelenleg is folynak erre 
vonatkozó tárgyalások.

Jelen formájában fenntarthatatlan
a vidéki közép- és nagyvárosok
tömegközlekedése

Rengeteg érdeklődőt vonzott a beszélgetés

dr. Huszár Máté alpolgármester (jobbra)  
a Volán monopolhelyzetéről beszélt
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A hagyományoknak megfelelően az első 
adventi gyertya meggyújtásakor – idén de- 
cember 2-án – adta át Fekete Zsolt, Salgó- 
tarján polgármestere a Mindenki karácsony-
fáját a Fő téren. A gyönyörű nordmann fe- 
nyőt az Erdei és a Bővíz család ajánlotta fel, 
azt a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit 
Kft. munkatársai díszítették fel.

A Mindenki karácsonyfájának átadása ne- 
mes gesztus, a lelki békesség, a tisztelet, a 
szeretet jele a karácsonyvárás szellemében. 
Ezekkel a gondolatokkal kívánt áldott, bé- 
kés ünnepeket a salgótarjániaknak a polgár-
mester. 

Ezzel elkezdődtek Salgótarjánban az ad- 
venti programok. Az első adventi gyertya 
meggyújtását követően a Kolompos együt-
tes adventi koncertjére került sor.

December 24-ig, szentestéig karácsonyi 
vásár, a Jégvarázs műjégpálya és a gyönyörű 
ünnepi dekoráció teszi teljessé a karácsony-
várás időszakának meghitt hangulatát a vá- 
ros Fő terén.

A részletes program lapunk 12. oldalán ol- 
vasható.

Két éve nagy népszerűségnek örvendett 
a város Fő terén a műjégpálya, melynek 
idén újra örülhetnek a korizás szerelme- 
sei. November 27-én megnyitott és az ad- 
vent varázslatos időszakát követően egé-
szen január végéig nyitva tart a Jégvarázs 
jégpálya.

November közepétől szorgos kezek mun-
kálkodtak a pálya kialakításában, melyben 
nagy segítséget jelentettek a Költségvetési 
Intézmények Gazdasági Szolgálata munka-
társai.

A REMEK Salgótarjáni Rendezvény- és 
Médiaközpont az önkormányzattal és a Sal- 
gótarjáni Tankerületi Központtal együttmű- 

ködve tanítási időben ingyenes korcsolyá-
zási lehetőséget biztosít – a mindennapos 
testnevelés keretében – hétköznapokon 
8-14 óra között a város óvodásainak, álta- 
lános és középiskolásainak.

Ha valakinek nincsen korcsolyája, annak 
sem kell bánkódnia. A József Attila Műve- 
lődési Központ bejárata mellett lévő Tour- 
inform irodában van lehetőség bérelni.

A Jégvarázs jégpálya nyitvatartása, belé-
pőjegyeinek árai és házirendje a helyszínen 
és a Salgótarjáni Rendezvény- és Médiaköz-
pont Facebook oldalán is megtalálható.

Elkezdődött az advent, átadták 
a Mindenki karácsonyfáját a Fő téren

Minden városlakót vár a Jégvarázs jégpálya

A Mackóvár Központi Óvoda ovisainak műsora színesítette a Mindenki karácsonyfája átadó ünnepségét

Színvonalas koncertet adott a Kolompos 
együttes

A Mindenki karácsonyfáját Fekete Zsolt polgár-
mester adta át jelképesen a városlakóknak

Az első gyertyát Varga András esperes-plébá-
nos gyújtotta meg a város adventi koszorúján
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A szociális munka napjának alkalmából 
november 10-én a József Attila Művelődési 
Központban köszöntötte a szociális és gyer- 
mekjóléti területen dolgozókat a város ön- 
kormányzata és a Salgótarján és Térsége 
Önkormányzatainak Társulása.

A szociális munka napja azokra a szakem- 
berekre irányítja a figyelmet, akik az év min-
den napján gondozzák segítségre szoruló 
honfitársainkat.

„Az ezen a területen dolgozók amellett, 
hogy családjuk esetleges problémáival meg- 

küzdenek, segítik a rájuk bízott elesett em- 
bereket is. Ez nem munka, hanem hivatás, 
hiszen az azzal járó terheket nem lehet le- 
tenni a nap végén” – mondta köszöntőjében 
Fekete Zsolt polgármester.

„A szociális területen dolgozók ember-
ségből adnak példát minden nap, amikor 
idősekkel, rászorulókkal, fiatalokkal, eleset-
tekkel és betegekkel foglalkoznak. Olyan 
embertársainkkal, akik valahol, valamiért 
elakadtak az életútjukon és segítségre van 
szükségük. A szociális szférában végzett 
munka pótolhatatlan és nélkülözhetetlen” 
– hangsúlyozta beszédében dr. Huszár Máté 
alpolgármester, a társulás elnöke.

Az ünnepségen átadták a „Szociális mun- 
káért” kitüntetéseket, melyet a Salgótarján  
és Térsége Egészségügyi–Szociális Köz- 
pontja alapított 2021-ben dolgozói munká-
jának elismerésére.

A díjat ezúttal Komkáné Feledi Viktória, 
az Aranykor és a Naplemente Idősek Klubjá- 
nak terápiás munkatársa, Lászlók Katalin, a 
Család- és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője, 
valamint a házi segítségnyújtásban Karancs-
berényben dolgozó Molnár Anna vehette át.

Novemberben a Városházán ünnepélyes ke- 
retek között írták alá az „Itt van az ott-
honunk, itt van a jövőnk!” önkormányzati 
ösztöndíjpályázat kedvezményezettjeivel és 
leendő munkaadóikkal a szerződéseket.

Salgótarján Megyei Jogú Város Közgyűlése 
2013-ban önkormányzati rendelettel alapí-
totta meg az „Itt van az otthonunk, itt van a 
jövőnk!” ösztöndíjat.  

Ennek keretében az önkormányzat ösz- 
töndíj formájában pénzbeli támogatást nyújt 
azon fiatalok számára, akik vállalják, hogy 
felsőfokú tanulmányaik befejezését köve-
tően salgótarjáni székhelyű, vagy telephelyű 
munkáltatóval foglalkoztatásra irányuló jog- 
viszonyt létesítenek.

Az ösztöndíj összege 50.000 Ft/hó (fél- 
évente 5 hónap), az óvodapedagógus (ameny- 
nyiben önkormányzati fenntartású munkál-
tatónál kerül foglalkoztatásra), valamint az 
általános orvos és fogorvos képzés esetén a 
hallgatók kiemelt ösztöndíjban részesülnek, 
amelynek összege 80.000 Ft/hó (félévente 
5 hónap) a képzési és kimeneti követelmé-
nyekben meghatározott képzési időtartam 
alatt. Idén négyen lettek az ösztöndíj ked-
vezményezettjei.

Báti Rózának, a Semmelweis Egyetem Álta- 
lános Orvostudományi Kar általános orvos 
szakos hallgatójának, Oláh Liliánának, a 
Semmelweis Egyetem Egészségtudományi 
Kar egészségügyi gondozás és prevenció 
szak, védőnő szakirányú hallgatójának és 
Lénárt Lilinek, a Debreceni Egyetem Álta-
lános Orvostudományi Kar általános orvos 

szakos tanulójának leendő munkáltatója a 
Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórház lesz.

Kojnok Eszter, a Debreceni Egyetem 
Gyermeknevelési és Gyógypedagógiai Kar 
óvodapedagógus szakos hallgatója a Sal-
gótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsődében 
vállal majd munkát a diplomaszerzést kö- 
vetően.

Szociális munkásokat
köszöntöttek és díjaztak

Négy felsőoktatásban tanuló fiatallal
kötött ösztöndíjszerződést az önkormányzat
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Elkezdődött az új ügyeleti alapellátás de- 
cember 1-jén Nógrád vármegyében is, az- 
az szűkebb hazánk is csatlakozott az egy- 
séges ügyeletellátási rendszerhez, melyet 
az Országos Mentőszolgálat lát el. A témá-
ban november 20-án Győrfi Pál, az Országos 
Mentőszolgálat sajtószóvivője tartott tájé-
koztatót a salgótarjáni mentőállomáson.  

A korábbi rendszerben gyakori panaszként 
hangzott el, hogy a betegek nem tudják 
elérni telefonon az ügyeletet, vagy éppen 
nincs orvos. Ezért született meg az új rend-
szer, amely a betegeknek sokkal minőségibb 
ellátást biztosít. 

Az egységes ügyeletellátási rendszerben 
a háziorvosok hétköznap 16 és 22 óra kö- 
zött, míg hétvégén és ünnepnapokon 8 és 
14 óra között látják el az ügyeletet Nógrád 
vármegyében Pásztón, Szécsényben, Balas-
sagyarmaton és Salgótarjánban.

A sürgősségi ügyelet időszakában – este 
22 óra után – Balassagyarmaton és Salgótar-
jánban lehet egészségügyi ellátást igénybe 
venni.

Győrfi Pál hangsúlyozta: mielőtt elindul- 
nának az éjszaka közepén, hívják fel az ügye- 
let telefonszámát. Lehet, hogy egy telefo- 
nos tanácsadás is elegendő lesz, amennyi-
ben azonban nagyobb a probléma, akkor a 
mentők vonulnak a helyszínre a beteg el- 
látására.

A betegek több mint 95 százaléka egyéb- 
ként enyhe panaszok miatt fordul az ügye-

lethez, ritka a súlyos eset. Utóbbinál inkább 
a mentők vonulnak ki a helyszínre.

Az egységes ügyeletellátási rendszer 
1830-as, új központi telefonszáma decem- 
ber 1-jén lépett életbe. Ugyanakkor vész- 
helyzet, közvetlen életveszély esetén tovább- 

ra is a 112-es segélyhívót kell tárcsázni.
Gyermekek esetében is érvényes az új ügye-
leti rendszer és a telefonszám. Velük is be 
lehet menni bármelyik ügyeletre. A központi 
gyermekügyelet a salgótarjáni kórházban 
működik.

Elkezdődött az új ügyeleti alapellátás Salgótarjánban

Nem elég az, ha csak a tűzoltók gondos- 
kodnak a biztonságos ünneplésről, min- 
denkinek körültekintőnek kell lennie. 
Fogadjuk meg az alábbi tanácsokat, hogy 
ne kelljen „vendégül látni” a tűzoltókat 
az ünnepek alatt.

A legtöbb karácsonyi tüzet gyertyák, mé- 
csesek okozzák. Ha nincs a gyertya alatt 
tűzálló alátét, amint csonkig ég a gyertya, 
lángra kap a koszorú is. Inkább ne is gyújt- 
suk meg a gyertyákat, ha nincs alattuk 
alátét.
•  A gyertyák és az adventi koszorú közelé-

ben ne legyen semmilyen éghető anyag, 
ami meggyulladhat.

•  Soha ne hagyjuk magára az égő gyertyá- 
kat, mielőtt kimegyünk a szobából, fúj- 
juk el.

•  Ha gyenge minőségű, piacon, aluljáró- 
ban, csomagtartóból vásárolt fény- 
füzérünk van otthon, inkább ne használ-
juk.

•  Ha kint dekorálunk égősorral, csak kül- 
téri fényfüzért tegyünk ki, mert áram- 
ütés és tűz is lehet belőle. Bent a lakás-
ban már használhatunk beltéri és kültéri 
fényfüzért is.

•  A fényfüzér vezetéke ne kerüljön bútorok 
lába alá, mert megtörik, kidörzsölődik és 
zárlat miatt tüzet okozhat.

•  Ha a fényfüzér vezetéke, vagy a hosz- 
szabbító eldeformálódott, megtört, meg- 
olvadt, ne használjuk, hiszen csak idő 
kérdése, hogy mikor fog tüzet okozni.

•  Éjszakára húzzuk ki a fényfüzért a kon-
nektorból.

•  A karácsonyfára bármilyen szép is, soha ne 
tegyünk égő gyertyát, vagy csillagszórót. 
A november végén kivágott karácsonyfa 
a fűtött lakásban már annyira kiszáradt 
(!!!), hogy pillanatok alatt képes meggyul-
ladni. Ha a karácsonyfa alján meggyullad 
egy ág, nem kell hozzá egy perc és már a 
csúcsdísz is lángolni fog.

•  A karácsonyfát tegyük másfél méter 
távolságra a kandallótól, kazántól, vagy 
egyéb fűtőeszköztől. A legjobb, ha egy 
méteres körben semmi sincs a fa köze-
lében.

•  Karácsonykor a tűzhelyen és a sütőben 
párhuzamosan készülnek a finomságok. 
Sok tűz a konyhában keletkezik, mert 
megfeledkezünk az ételekről. Hogy biz- 
tosan ne felejtsük el a készülő ételt, 
állítsuk be a telefonunkon az időzítőt.

•  Ha a tűzhelyen felejtettük az olajat és az 
meggyulladt, ne oltsuk el vízzel, mert az 
égő olaj ki fog robbanni az edényből és 
mindent meggyújt maga körül. Tegyük rá  
a fedőt és kapcsoljuk ki a tűzhelyet.

•  Ha a sütőben gyulladna meg az étel, 
kapcsoljuk ki a sütőt és várjuk meg, amíg 
elalszik a tűz. Néhány perc után nyissuk 
ki a sütőt és edényfogóval vigyük ki a 
szabadba az odaégett ételt.

•  Igazán feldobja a szoba hangulatát, ha a 
kandallóban lobog a tűz. A begyújtáshoz 
soha ne használjunk benzint, gázolajat, 
hígítót, mert robbanáshoz vezet.

•  A tüzelőt ne a kandalló előtt, vagy mel-
lette tároljuk, mert a kipattanó szikrák 
meggyújthatják azt. A kandalló előtt 
mindig legyen szikrafogó.

•  Azokban az otthonokban, ahol nyílt égés- 
terű fűtőeszközzel fűtenek, vagy ilyen 
berendezéssel melegítik a vizet, szén- 
monoxid keletkezhet, ha a működő fűtés, 
vagy a vízmelegítő nem kap elég levegőt. 
Ha megszólal a szénmonoxid-érzékelő, 
vagy a működő fűtés mellett többen is 
fejfájásra, hányingerre panaszkodnak, 
azonnal hívjuk a 112-es segélyhívó 
számot.

Előzzük meg a karácsonyi lakástüzeket!

Az egységes ügyeleti telefonszám 2023. 
december 1-től Nógrád vármegyében, így 
Salgótarjánban is: 1830

HÁZIORVOSI ÜGYELETI ELLÁTÁS

A háziorvosi ügyelet a sürgős – a követke- 
ző rendelési időig nem halasztható – or- 
vosi tevékenységek elvégzése céljából 
szervezett ellátás:
• hétköznap 16.00-22.00 között
•  hétvégén, ünnepnapon 08.00-14.00 kö- 

zött
•  Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórház - 

Cím: 3100 Salgótarján, Füleki út 54-56. 

SÜRGŐSSÉGI ÜGYELETI VAGY 
MENTŐÁLLOMÁS

Az ügyeleti időben hirtelen jelentkező, 
illetve súlyos egészségügyi problémák 
esetére nyújt magas szakmai színvonalú 
és biztonságos megoldást:

• hétköznap 22.00-08.00 között
•  hétvégén, ünnepnapon 14.00-08.00 kö- 

zött
•  Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórház - 

Cím: 3100 Salgótarján, Füleki út 54-56. 

GYERMEKÜGYELETI ELLÁTÁS

A gyermekek ügyeleti ellátását az ügye-
leti pontokon, azok működési idejében 
végzik.
Központi gyermekügyelet: Nógrád Vár-
megyei Szent Lázár Kórház - Cím: 3100 
Salgótarján, Füleki út 54-56.
A központi telefonszám a teljes ügyeleti 
időszakban, a gyermekek esetében is: 
1830.

A mentők vészhelyzeti telefonszáma 
nem változik, baleset, valamint közvetlen 
életveszély esetén továbbra is a 112 
(Egységes Segélyhívó Rendszer) hívásá-
val kell segítséget kérni.

Ügyeleti alapellátás Salgótarjánban
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A Salgótarjáni Néptáncművészetért Közala-
pítvány és a Nógrád Táncegyüttes november 
18-án rendezte meg a hagyományos év 
végi gálaműsorát a József Attila Művelődési 
Központban. A rendezvényen díjazták az év 
legjobb táncosát és táncosnőjét.   

Dr. Egyed Ferdinánd, a Salgótarjáni Nép- 
táncművészetért Közalapítvány kuratóriu-
mának elnöke a műsor előtti köszöntőjében 
beszélt a Nógrád Táncegyüttes eddig elért 
szakmai sikereiről, majd köszönetet mon-
dott a támogatóknak.

„A salgótarjáni táncház belső részét mintegy 
50 millió forint pályázati támogatásból tettük 
rendbe az elmúlt években, a TOP Plusz segít- 
ségével, a városi önkormányzat támogatásá-
val pedig újabb 45 millió forintból valósult 
meg az épület külső szigetelése és tataro- 
zása” – hangsúlyozta az elnök, megemlítve, 
hogy az együttes fennállásának 50. évfor- 
dulójára hamarosan elkezdik a felkészülést.

A fergeteges gálaműsort követően adták 
át az év legjobb táncosának és táncosnőjé- 
nek a díjat. Előbbit Földi Ábel, utóbbit Fancsik 
Panna Mária vette át.

Fergeteges táncgála díjátadással

Történelmi ritkasággal 
gazdagodott a könyvtár

Véget ért az idei Múzeumok Őszi Fesztiválja országos ren- 
dezvénysorozat, melyhez a salgótarjáni Dornyay Béla Mú- 
zeum is csatlakozott.

Idén 19 programmal várták a látogatókat, amelyben voltak 
előadások, túrák, könyvbemutató, múzeumpedagógiai fog-
lalkozások, mini planetárium, koncert, filmvetítés, raktárles 
és vetélkedő is.

A programkavalkád november 11-én a Salgótarjáni Peda- 
góguskórus koncertjével zárult.

A hagyományoknak megfelelően a Múzeumok Őszi Fesz- 
tiválja keretében rendezték meg a várostörténeti vetélke- 
dőt általános és középiskolásoknak, melynek témája Sal-
gótarján építészete volt.

Kedden általános iskolás tanulókból álló csapatok ér- 
keztek a salgótarjáni múzeumba azért, hogy részt vegyenek 
az idei várostörténeti vetélkedőn. 

Az általános iskolások között a verseny legeredménye-
sebbének a SÁI Kodály Zoltán Tagiskolából érkezett diákok 
alkotta Kisasszonyok nevű csapat bizonyult. A középisko- 
lások vetélkedőjét a Bolyai János Gimnázium Tarjánisz 
Lapitakosz és társai fantázianevű csapat nyerte.

Programkavalkáddal várták
a Múzeumok Őszi 
Fesztiválján az érdeklődőket

Az első Magyarországon nyomtatott könyv, a Budai krónika törté-
netével és a robotika nyújtotta lehetőségekkel ismerkedhettek meg 
szűkebb hazánk könyvtárosai a Balassi Bálint Könyvtárban november 
27-én tartott szakmai napon, mely az Országos Széchenyi Könyvtár 
(OSZK) együttműködésével, valamint a Magyar Könyvtárosok Egye- 
sülete Nógrád Vármegyei Szervezetének támogatásával valósult meg.

Az eseményen a bibliotéka gyűjteménye különleges darabbal, a Budai 
krónika számozott, hasonmás kiadványával gazdagodott az Országos 
Széchenyi Könyvtár (OSZK) jóvoltából.

Az első Magyarországon nyomtatott könyv, a Budai krónika idén 
ünnepli 550. születésnapját. Ebből az alkalomból az OSZK vezetői 
úgy döntöttek, hogy megajándékozzák a salgótarjáni könyvtárat egy 
hasonmás kiadással, amit a jövőben az olvasók kézbe vehetnek.

A kötet eredeti példányát 1473-ban nyomtatták ki Hess András 
nyomdájában. A magyarországi könyvnyomtatás születésének évfor-
dulójához kapcsolódóan az OSZK idén a Budai krónikából épp 550 
hasonmás kiadványt készített el, ezek közül került egy tiszteletpél- 
dány a Balassi Bálint Könyvtárba.

A kötetet Farkas Gábor Farkas PhD, az OSZK Kutatási és Különgyűj-
teményi Főosztályának irodavezetője, a Budai krónika fakszimiléjének 
szerkesztője adta át Molnár Éva könyvtárigazgatónak és dr. Dániel 
Zoltánnak, Salgótarján alpolgármesterének.
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